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Antwoord op Statenvragen PS 2023-760 
 
 
 De leden van  
 Provinciale Staten 
 
Beantwoording schriftelijke Statenvragen Statenlid Eveline Vink 
van GroenLinks over De Hoop: papierfabriek en stortplaats 
 
 
 
Ingevolge het bepaalde in artikel 39 van het Reglement van Orde Provinciale Staten van Gelderland 
doen wij u hieronder het antwoord van ons college op de vragen van Eveline Vink toekomen. 
 
Inleiding van de vragensteller: 
Op 15 juni 2023 werd aangekondigd dat de eigenaar van Papierfabriek De Hoop in Eerbeek, het 
Fins-Zweedse Stora Enso het voornemen heeft om de fabriek te gaan sluiten. Dat is een ingrijpende 
gebeurtenis die voor veel mensen gevolgen heeft, in de eerste plaats voor de 185 werknemers van 
de fabriek. Ook voor Eerbeek zelf en plannen als Loenen Eerbeek 2030, de waterrotonde en het 
Logistiek Centrum Eerbeek zal het sluiten niet zonder gevolgen zijn. 
 
Vraag 1 
Wanneer de voorgenomen sluiting van papierfabriek De Hoop definitief wordt, heeft dat veel 
gevolgen voor het dorp en toekomstplannen waar de fabriek een rol in speelt. Op welke manier gaat 
GS het gesprek over de directe en indirecte gevolgen van de voorgenomen sluiting voeren met de 
papierfabriek(en) in Eerbeek, gemeente en andere betrokkenen? Ziet GS hierin een regierol voor de 
provincie?  
 
Antwoord: 
In het programma Eerbeek-Loenen 2030 ligt de regierol momenteel bij de provincie. De 
coördinerend gedeputeerde is voorzitter van de stuurgroep Eerbeek-Loenen 2030. Zie hiervoor ook 
de Statenbrief over de Samenwerkingsovereenkomst Eerbeek-Loenen 2030 (PS2022-1008). Via de 
lijn van de stuurgroep is er nauw contact met de partners. GS heeft, mede namens het college van 
B&W van de gemeente Brummen een brief gestuurd naar het hoofdkantoor van Stora Enso in 
Finland. Uw Staten zijn hierover via de mededelingenbrief van 11 juli jl. geïnformeerd. 
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Vraag 2 
De Hoop is 1 van de 3 papierfabrieken, die samen aanleiding waren voor het plan om een Logistiek 
Centrum te openen op de plek van de Markvoortbossen. Is GS bereid te onderzoeken welke 
veranderingen de sluiting van De Hoop heeft voor nut, noodzaak en haalbaarheid van het Logistiek 
Centrum Eerbeek? 
 
Antwoord: 
Ja. Het project Logistiek Centrum Eerbeek (LCE) is on hold gezet. Papierfabriek Stora Enso De 
Hoop zou voor hun opslag gebruik maken van een deel van het LCE. Op het moment dat De Hoop 
sluit, moet de behoefte aan opslag voor de papier- en verpakkingsindustrie in Eerbeek en Loenen 
opnieuw in beeld worden gebracht.  
 
Vraag 3 
De gekozen locatie voor het LCE zijn de Markvoortbossen, daar zouden waardevolle oude 
bosbodems voor moeten verdwijnen. Met de voorgenomen sluiting kan de situatie veranderen. Het 
LCE kan mogelijk op de locatie van De Hoop worden gerealiseerd. Is GS bereid te kijken naar deze 
alternatieve locatie?  Is GS bereid zich in te zetten voor het behoud van de waardevolle oude 
bosbodems?  
 
Antwoord: 
Op het moment dat De Hoop definitief sluit, zal bekeken moeten worden óf en in welke vorm er 
behoefte is aan een Logistiek Centrum Eerbeek (LCE). Zo ja, dan zal het alternatievenonderzoek 
herijkt moeten worden. Behoud van de oude bosbodem is binnen een dergelijke afweging een mee 
te wegen aspect.  
 
Vraag 4 
In de buurt van De Hoop ligt een voormalige stortplaats van de fabriek, eveneens genaamd De 
Hoop. Uit ambtelijk verkregen informatie blijkt dat de afvalberg bestaat uit pulperstaart (ijzerdraad 
met touw en plastic vezels), houtrestanten en bouw- en sloopafval en is afgedekt met zand/grond 
die is verontreinigd met PAK en metalen. Het grondwater wordt beïnvloed door de verontreinigde 
stoffen. Omwonenden maken zich zorgen om hun gezondheid, zeker na het recente nieuws dat de 
negatieve gevolgen van staalslakken veel groter zijn dan gedacht. Is bij GS bekend of hier risico’s 
zijn voor verspreiding van de verontreiniging in het oppervlaktewater? Indien dat bekend is: welke 
risico’s zijn er?  
  
Antwoord:  
In het verleden is onderzoek gedaan naar mogelijke verspreidingsrisico's van deze voormalige 
stortplaats. Dit onderzoek is in 2006 afgesloten. Hieruit komt naar voren dat de deklaag en het 
grondwater zijn beïnvloed door verontreinigende stoffen en overige stoffen. Er is echter geen 
sprake van een onaanvaardbare situatie en de verontreiniging is niet dusdanig dat er aanleiding is 
om vervolgonderzoek of een sanering uit te voeren. De afgelopen jaren zijn er daarom geen verdere 
acties ondernomen.  
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 Wellicht ten overvloede: de vraag wordt gesteld over voormalige stortplaats De Hoop. De 
voormalige stortplaats De Hoop niet is afgedekt met staalslakken. De voormalige stortplaats 
Doonweg te Eerbeek is wel afgedekt met staalslakken. Overigens is Stora Enso De Hoop geen 
eigenaar van voormalige stortplaats Doonweg.  
 
Vraag 5  
Het laatste onderzoek naar de gezondheidseffecten voor mens en milieu van afvalberg De Hoop 
dateert uit 2006.  
Zijn sinds 2006 de meetmethoden of normering om te bepalen of een stortplaats schadelijke 
gevolgen heeft voor mens en milieu en wat die gevolgen zijn veranderd? Kunt u aangeven wat er 
veranderd is?  
  
Antwoord:   
Sinds 2006 zijn er geen beleidswijzigingen of veranderingen in de normering geweest.  
 
Vraag 6  
Ziet GS voldoende aanleiding om (nieuw) onderzoek naar vervuiling van grondwater, 
oppervlaktewater en bodem te starten op deze locatie, in het kader van een gezonde leefomgeving?  
  
Antwoord:   
Er is geen aanleiding om nieuw onderzoek te doen bij voormalige stortplaats De Hoop.   
Het onderzoek dat is afgesloten in 2006, heeft de verontreinigingssituatie voldoende in beeld 
gebracht. Er zijn geen onaanvaardbare risico’s voor mens en milieu bij het huidige gebruik van de 
locatie. 
 
Vraag 7  
Is GS bereid de toekomst van stortplaats De Hoop integraal mee te nemen in gesprekken over de 
ruimtelijke keuzes rond een mogelijk vrijkomende fabriekslocatie, mogelijke heroverweging van het 
LCE en andere zaken in het gebied die in beweging komen?  
  
Antwoord: 
Bij een vrijkomende fabriekslocatie zal in eerste instantie gekeken worden naar mogelijke 
herontwikkeling van de locatie zelf. Ten aanzien van het LCE zal eerst de behoefte aan opslag voor 
de papier- en verpakkingsindustrie in Eerbeek en Loenen opnieuw in beeld moeten worden 
gebracht. 
Overigens zal bij een gebiedsontwikkeling waarbij ook een voormalige stortlocatie betrokken is, 
altijd rekening moeten worden gehouden met de milieuhygiënische situatie.  
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